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Na peníze od státu si studenti počkají
Praha - Vysokoškoláci z toho radost mít nebudou. Hlavně ta čtvrtina z nich, na kterou letos nezbyla státem dotovaná
lůžka na kolejích. Na nákladný podnájem v soukromí totiž nedostanou od státu ani korunu. I když to měli slíbeno.
Kdyby všechno běželo podle původního plánu, ministerstvo školství by nejpozději od ledna přestalo dotovat koleje a
příspěvek na bydlení by začalo vyplácet studentům na dlaň. Tak, aby z něj měli užitek všichni. Radikální změnu ovšem
úspěšně blokují rektoři. A chtějí v tom, jak vyplynulo z ankety MF DNES, pokračovat.
O 810 milionů korun, které ročně rektoři na koleje a menzy dostávají, se jim zjevně nechce přijít. Dělají to přitom šikovně:
oficiálně reformu podporují, jenže k ní už víc než rok vznášejí jednu připomínku za druhou. Takže ministerstvo školství
musí svůj návrh dokola přepisovat.

Rektoři: Máme málo času

"Páni rektoři s námi hrají opravdu zvláštní hru," kritizuje šéfy škol Karolína Kučerová ze studentské rady vysokých škol.
Rektoři se však hájí. "U nás by reforma vedla ke kolapsu kolejí. Chápejte, že bych podobný vývoj neměl aktivně
podporovat," říká rektor Vysoké školy báňské v Ostravě Tomáš Čermák.
Připomínky má i rektor pražské Univerzity Karlovy Ivan Wilhelm. "Budeme potřebovat čas. Podle mě není možné říci, že
se to podaří už od ledna," tvrdí. Háček je prý třeba ve smlouvách mezi studenty a kolejemi, které se budou muset přepsat.
"Klidně by se to stihlo už teď od září. Jenže je to stejné jako chtít po kaprech, aby si sami vypustili rybník," podotýká
rektor brněnské Masarykovy univerzity Jiří Zlatuška, který by jako jeden z mála peníze studentům rozdal hned.


